



环球法律评论 双月刊

总第四十七卷·2025 年第 3 期(总第 257 期)

理论前沿

未届出资期限股权的前股东责任范围与次序新论	缪因知	5
公司强制清算制度的破产化建构	何 欢	20
恶意提起知识产权诉讼的认定与规制 ——以 141 份裁判文书为样本	谢宜璋	38
生态环境损害责任诉讼的实践倾向与应然展开	林潇潇	53
论规范性要素场合故意的认识对象	孙运梁	70
为亲友非法牟利罪的规范新解与司法适用	李兰英	87
道德领域刑事立法的法理基础与入罪界限	李志恒	106

GLOBAL LAW REVIEW is a bimonthly academic journal of law published by the Institute of Law, Chinese Academy of Social Sciences and distributed in China and abroad. Scholars and practitioners from all countries are cordially invited to contribute articles for the journal. Articles submitted may be in foreign languages or in Chinese. Any translations must be accompanied by author's authorization. Two copies of the journal will be sent to the writer or translator as soon as the article is published. All rights reserved.

算法信任的法律性质 黄伟文 120

反思行政诉讼中的驳回诉讼请求判决 梁君瑜 136

主题研讨：完善国家赔偿制度研究

以危险归责替代结果归责：重构国家赔偿归责原则体系 张 航 152

刑事涉案财物失范处置司法赔偿的反思与重塑 丰怡凯 168

国际法研究

国际投资条约日落条款：规范模式、实践适用与中国因应 桑远棵 183

数据控制者取证模式的实践抵牾、理论反思及应对策略 王 雪 201

GLOBAL LAW REVIEW

Published by Institute of Law, Chinese Academy of Social Sciences(CASS)

15 Shatan Beijie, Beijing 100720, China

Tel: 010-64022194

Email: glawreview@cass.org.cn

Website: globallawreview.ajcass.com

版权为本刊所有。如欲转载、翻译或收录本刊内容，须先获得本刊书面许可。

GLOBAL LAW REVIEW

(Bimonthly)

Volume 47

May 2025

Number 3

CONTENTS

THEORETICAL FRONTS

A New Perspective on the Scope and Order of the Liability of Shareholders Who Transferred

Equity before the Expiration of the Contribution Period *Miao Yinzhi* 5

Bankruptcy-Oriented Construction of Corporate Compulsory Liquidation System *He Huan* 20

Determination and Regulation of Malicious Intellectual Property Litigation

—A Study Based on 141 Judgments *Xie Yizhang* 38

Environmental Damage Litigation: What It Is and What It Ought to Be *Lin Xiaoxiao* 53

On the Cognitive Object of Intent in the Context of Normative Elements *Sun Yunliang* 70

New Interpretation and Judicial Application of the Crime of Illegal Profit-Making

for Relatives or Friends *Li Lanying* 87

The Jurisprudential Basis and Criminalization Boundaries of Criminal Legislation

in the Moral Domain *Li Zhiheng* 106

The Legal Nature of Algorithmic Trust *Huang Weiwen* 120

Reflections on Dismissal of Litigation Claim Judgments in Administrative Litigation *Liang Junyu* 136

THEME DISCUSSION: Studies on Improving the State Compensation System

Replacing Consequence-Based Attribution with Hazard-Based Attribution: Reconstruction

of the System of State Compensation Attribution Principles *Zhang Hang* 152

Reflections on and Reconstruction of Judicial Compensation for Irregular Disposal of Criminal

Case-Related Property *Feng Yikai* 168

INTERNATIONAL LAW ISSUES

Sunset Clauses in International Investment Treaties: Regulatory Model, Practical Application

and China's Response *Sang Yuanke* 183

The Data Controller Forensic Model: Practice Contradictions, Theoretical Reflections and Coping *Wang Xue* 201